
Zápis zo zasadnutia Akademického senátu FRI UNIZA  

zo dňa 6.3.2024 
 

Prítomní členovia: Bachratý, Gonda, Hrabovský, Jacko, Karpiš, Koniar, Kostolný, Kubušová, Malichová, 

Mulík, Moravčík, Novák, Olešnaníková, Pančíková, Piatriková, Ružbarský, Ševčík, Soviar, Tarábek, 

Uramová, Varga 

Neprítomní členovia:  

Hostia: Kršák, Lendel, Kvaššay, Márton, Rešetková 

 

Program rokovania: 

1. Predloženie Správy o činnosti AS FRI UNIZA za rok 2023. 

2. Prerokovanie metodického usmernenia k priebehu vysokoškolského štúdia. 

3. Prerokovanie nových informačných listov výberových predmetov. 

4. Prerokovanie nominácii nových členov štátnicových komisií pre 1. a 2. stupeň. 

5. Informovanie o výsledkoch zasadnutia Disciplinárnej komisie FRI UNIZA. 

6. Rôzne. 

 

Zasadnutie AS FRI otvoril predseda AS p. Varga, privítal členov a hostí a konštatoval, že senát je 

uznášaniaschopný s počtom prítomných členov 19. Rokovanie prebiehalo hybridne v miestnosti RA101 a 

prostredníctvom aplikácie MS Teams. Predseda uviedol personálne zmeny, ktoré nastali od ostatného 

zasadnutia AS. K 31.1.2024 odišiel z AS p. Dubovec, podľa poradia zvolených kandidátov ho nahradil p. 

Karpiš. Dňa 21.11.2023 sa konali voľby do študentskej časti AS FRI UNIZA, dnešným rokovaním zasadá 

nová ŠČ v zložení: Hrabovský, Jacko, Koniar, Kubušová, Mulík (zvolený za predsedu ŠČ), Novák, Piatriková. 

Predseda AS predložil program rokovania na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 19, za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0. 

 

1. Predloženie Správy o činnosti AS FRI UNIZA za rok 2023. 

Predseda AS FRI predložil správu o činnosti AS FRI UNIZA za minulý rok. Konštatoval, že senát prijal 23  

uznesení, zasadania sa konali 5x a to hybridnou formou, najväčšia personálnou zmenou členov senátu boli 

voľby do zamestnaneckej časti AS FRI UNIZA. Predseda tiež pripomenul najdôležitejšie materiály, ktoré 

senát prerokoval. V diskusii neboli pripomienky k materiálu, senátori vzali predloženú správu na vedomie. 

 

2. Prerokovanie metodického usmernenia k priebehu vysokoškolského štúdia.  

Predkladateľom metodického usmernenia je pán dekan, ktorý požiadal spracovateľa, p. prodekana Lendela, 

o uvedenie materiálu. Toto metodické usmernenie nahrádza usmernenie z r. 2006. Najvýraznejšia zmena sa 

týkala potrebného počtu kreditov pre postup do ďalšieho ročníka. Pán prodekan bol požiadaný vyhodnotiť 

koľko kreditov získali aktuálny študenti prvého ročníka. V diskusii sa p. Tarábek pýtal, či navýšenie počtu 

potrebných kreditov neovplyvní negatívne rozpočet a študentov, ktorí budú na výmennom pobyte, napr. 

ERASMUS. P. dekan a p. prodekan Márton odpovedali, že študenti si zvyknú doniesť dostatočný počet 

kreditov ECTS kreditov, ktoré v plnej miere fakulta uznáva. Ak je predmet podobný nášmu povinnému 

predmetu, kredity sa uznajú ako za povinný predmet. P. Bachratý poznamenal, že ERASMUS možno 

študentom sťaží štúdium, keďže väčšina študentov si potom štúdium o rok predĺži. P. Márton reagoval, že 

riziko nedostatku kreditov hrozí, len ak ide študent na stáž, kde získa len 5 kreditov za prax, okrem toho sa 

predĺženie štúdia z dôvodu výmenného pobytu študentom nespoplatňuje. Študentskú časť zaujímalo, či 

dokážu prváci získať dostatočný počet kreditov, keďže kapacita na niektorých praktikách je limitovaná 

a naviac si môžu zapísať len cudzí jazyk. Ďalšia diskusia sa týkala najmä navýšenia počtu kreditov, kde p. 

prodekan Lendel vysvetlil vzorec podľa ktorého boli požiadavky na kredity nastavené. P. dekan po roku 

vyhodnotí funkčnosť tohto usmernenia. AS FRI odporučil, aby metodické uznesenie nadobudlo platnosť až 

1.10., aby bolo jasné, koho sa týka. Metodické usmernenie sa nebude týkať aktuálnych študentov, ktorým sa 

kontroluje štúdium do 31.8.2024.  

 

3. Prerokovanie nových informačných listov výberových predmetov. 



Predkladateľ, p. prodekan Lendel uviedol, že informačné listy boli už predložené na kolégiu dekana. 

Senátorom predkladajú materiál aby sa zabránilo duplicite predmetov, ak už podobné existujú na iných 

katedrách. Ku všetkým informačným listom prebehla krátka diskusia so zapracovaním pripomienok od 

senátorov, väčšinou sa jednalo o zjednotenie stupnice hodnotenia so školským poriadkom, zjednotenie 

formátu odporúčanej literatúry a zovšeobecnenie priebežného hodnotenia predmetu alebo o gramatické 

úpravy. P. Bachratý sa informoval, aký je proces rušenia predmetov. P. prodekan Lendel reagoval, že pred 

každým akademickým rokom sú garanti predmetov oslovovaní, ktoré povinne voliteľné a voliteľné predmety 

otvoria. Táto informácia sa následne poskytne úväzkárom. Podotkol tiež, že mechanizmus na zrušenie 

predmetu v súčasnosti neexistuje a ani nie je potrebný. 
 
4. Prerokovanie nominácii nových členov štátnicových komisií pre 1. a 2. stupeň. 

P. prodekan Lendel uviedol materiál, ktorý bude prezentovaný na Vedeckej rade FRI a oboznámil senátorov 

s procesom nominácií členov štátnicových komisií. P. Bachratý sa informoval, či existuje mechanizmus na 

vyradenie člena štátnicovej komisie. P. dekan reagoval, že taký mechanizmus neexistuje. P. Bachratý sa ďalej 

informoval, či by nebolo vhodné taký mechanizmus zaviesť. P. prodekan Lendel reagoval, že sa eviduje 

zoznam aktívnych členov, po schválení sa člen dostane na tento zoznam a následne je možné ho nominovať 

do štátnicovej komisie. P. Moravčík následne informoval, že ak odíde z fakulty zamestnanec, ktorý bol členom 

štátnicovej komisie, tak po jeho prechode do praxe je potrebné ho opäť schváliť ako nominovaného člena 

štátnicovej komisie. P. dekan informoval, že je potrebné preveriť, v zmysle akého právneho predpisu bol 

takýto člen predtým nominovaný a jeho ďalšiu nomináciu príslušne zosúladiť. O preverenie tohto procesu 

požiadal p. prodekana Lendela. 
 
5. Informovanie o výsledkoch zasadnutia Disciplinárnej komisie FRI UNIZA.  

Predseda Disciplinárnej komisie FRI UNIZA p. Lendel stručne informoval o priebehu zasadnutí 

disciplinárnych komisií, ktoré sa konali 10.1. a 31.1.  

- Na DK 10.1. bolo predvolaných 18 študentov 1. stupňa štúdia (zastúpenie po jednotlivých študijných 

programoch bolo: 8 za ŠP informatika, 6 za ŠP informatika a riadenie, 2 za ŠP informačné a sieťové 

technológie a 2 za ŠP počítačové inžinierstvo). Podania sa týkali priebežného hodnotenia na predmete 

informatika 1. 4 študenti boli oslobodení, 14 študentom bolo uložené opatrenie pokarhanie.  

- Na DK 31.1. bolo predvolaných 7 študentov 1. stupňa štúdia (zastúpenie po jednotlivých študijných 

programoch bolo: 1 za ŠP informatika, 1 za ŠP informatika a riadenie, 3 za ŠP informačné a sieťové 

technológie a 2 za ŠP počítačové inžinierstvo). Podania sa týkali vypracovania semestrálnej práce na predmete 

informatika 1. Študentom bolo uložené opatrenie podmienečné vylúčenie zo štúdia.  

- Na DK 31.1. bol ďalej predvolaný 1 študent 3. stupňa štúdia v ŠP aplikovaná informatika, podanie sa týkalo 

porušenia etického kódexu. Študentovi bolo uložené opatrenie vylúčenie zo štúdia. 

P. predseda DK FRI UNIZA ďalej informoval o ďalšom plánovanom zasadnutí DK, ktoré sa uskutoční 

v priebehu marca. 

6. Rôzne. 

- P. Uramová upozornila na nedostatky informačných listov (IL) existujúcich predmetov, ktoré sú podobné 

ako boli identifikované v predmetoch prerokovaných v bode 3 a opýtala sa na možnosti ich úprav 

a zosúladenia jednotlivých častí. P. Lendel bude kontaktovať príslušných vyučujúcich, aby na zasadnutí Rady 

študijného programu boli nedostatky odstránené. P. dekan informoval, že identifikovaný nesúlad medzi 

stupnicou hodnotenia a hodinovou záťažou treba adresovať garantom predmetov. P. Koniar ďalej apeloval na 

to, aby boli podmienky hodnotenia uvedené v IL predmetu, nakoľko niektoré IL túto informáciu neobsahujú 

a predpokladajú hodnotenie v súlade so Smernicou č. 209 Študijný poriadok pre 1. a 2. stupeň 

vysokoškolského štúdia na Žilinskej univerzite v Žiline. P. Bachratý pripomenul, že v zmysle smernice musí 

vyučujúci v 1. týždni na prednáške informovať študentov o podmienkach hodnotenia. 

- P. Bachratý informoval o záveroch z ostatného rokovania RVŠ, ktoré sa konalo 20.12.2023. RVŠ 

diskutovala najmä o návrhu metodiky rozpisu dotácií zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám na rok 

2024. 

- P. Hrabovský sa informoval, prečo sú zamknuté dvere z jedálne FRI smerom na parkovisko a zároveň 

poukázal na to, že dvere sú označené ako únikový východ. P. dekan informoval, že tento problém vníma, 

avšak jedná sa o pokyn z vedenia univerzity ako reakcia na bezpečnostné incidenty. V súčasnosti urguje 



inštaláciu elektronického vrátnika. P. prodekan Lendel požiadal p. tajomníčku, aby v súvislosti s aktuálnym 

stavom ohľadne bezpečnosťou kontaktovala vedenie univerzity. 

-P. Malichová sa informovala o osadení rampy na východ z parkoviska. P. dekan odpovedal, že v zimných 

mesiacoch tieto práce nebolo možné realizovať, k náprave by malo dôjsť začiatkom marca. P. Kostolný 

informoval, že technici pracovali na rampe v deň zasadnutia. 

- P. Malichová ďalej poukázala na cigaretový dym, ktorý sa šíri po chodbách budovy B. P. dekan informoval, 

že sa jedná o problém s neutesnenými dverami medzi budovami FRI a VÚD a požiadal p. tajomníčku, aby 

kontaktovala zástupcov VÚD aby problém s dymom odstránili. P. Lendel reagoval, že podobnú sťažnosť už 

raz adresovali, stalo sa tak počas realizácie rekonštrukcie priestorov VÚD. 

- P. Malichová sa informovala, ako postupovať v prípade hybridných prednášok, ak študenti nejavia záujem 

o prezenčnú formu výučby, najmä ku začiatku alebo koncu týždňa. Stáva sa, že na prezenčnú prednášku príde 

malé množstvo študentov, čo je pre pedagóga veľmi neefektívne. P. dekan informoval, že študijné programy 

sú akreditované v prezenčnej forme a apeluje na prezenčnú formu výučby. P. Tarábek sa informoval, prečo 

vznikajú krúžky s malým počtom študentov. P. Malichová a p. Lendel vysvetlili, že je to spôsobené 

vytváraním tzv. angažovaných krúžkov. P. Uramová a p. Bachratý prezentovali spôsob organizácie výučby 

do paralelných cvičení, čo umožní v prípade uvoľnenia miesta na cvičeniach tieto cvičenia efektívne spojiť 

a zefektívniť tak čas pedagóga. P. Varga prezentoval využitia systému vzdelávanie na prihlasovanie na 

cvičenia, čo taktiež umožní zrušiť kapacitne neefektívne využité cvičenia. 

- P. Hrabovský požiadal o doplnenie smetného koša do fajčiarskeho kútika na terase pred vstupom do budovy. 

P. tajomníčka zabezpečí, že bude osadený. 

- P. Kostolný upozornil na to, že pri nadmernom využívaní hybridných prednášok študenti primárne využívajú 

online a nie prezenčnú formu, čo pôsobí pre pedagóga veľmi demotivujúco. Informoval sa o pravidlách, kedy 

je možné prednášku zrušiť kvôli nezáujmu zo strany študentov. P. dekan vysvetlil, že hybridné prednášky 

predstavujú možnosť, ako je možné v špecifických situáciách vyjsť študentom v ústrety, avšak nie je 

povinnosťou pedagóga takúto formu prednášky realizovať. P. dekan ďalej upozornil, že prezenčné prednášky 

je kvôli akreditácii potrebné realizovať aj pre malý počet študentov. 

- P. Varga poukázal na nevhodný rozvrh študentov 2. ročníka študijného programu informačné a sieťové 

technológie, nakoľko sa im prekrýva cvičenie z povinného predmetu počítačové siete 2 s prednáškou 

z povinného predmetu algoritmy a údajové štruktúry 1. P. prodekan Lendel informoval o spôsobe tvorby 

rozvrhu a konštatoval, že pre tento rok s tým nie je možné nič urobiť, avšak podnet bude tlmočiť na rozvrhové 

oddelenie. P. Lendel taktiež informoval, že p. prorektor Koháni otvoril tému tvorby rozvrhu pre študenta 

namiesto rozvrhu pre celú študijnú skupinu. 

- P. Piatriková sa informovala, akú šablónu pre záverečné práce je treba použiť v aktuálnom akademickom 

roku. P. prodekan Lendel uviedol, že študenti sú informovaní na informačných stretnutiach a pre tento rok nie 

je stanovená predpísaná šablóna. 

- P. Uramová upozornila že v procese prechodu osoby zo študenta 3. stupňa štúdia na zamestnanca fakulty je 

vytvorený nový zamestnanecký účet a zároveň je zrušený starý študentský účet takejto osoby. To zo sebou 

nesie stratu všetkých informácií v rušených účtoch, akými sú súbory alebo konverzácie. Bolo by dobré, aby 

takáto osoba bola dostatočne vopred informovaná o rušení študentského účtu, aby mohla vykonať zálohu 

dôležitých údajov. P. dekan požiadal o formuláciu oficiálnej požiadavky, ktorú bude tlmočiť. 

- P. Uramová ďalej poukázala na to, že v súčasnosti sa používa viacero systémov (MS Teams, vzdelávanie, 

Moodle), medzi ktorými nie je možné spárovať údaje kvôli neexistencií jednotného ID v študentských 

záznamoch, čo spôsobuje pedagógom problémy pri administratíve na začiatku semestra. Taktiež poukázala 

na to, že by bolo vhodné, aby systém vzdelávanie umožnil import údajov. P. dekan požiadal o formuláciu 

oficiálnej požiadavky, ktorú bude tlmočiť. P. prodekan Lendel informoval, že tento problém sa v súčasnosti 

rieši. 

- P. Mulík sa informoval či je možné zjednodušiť administratívne náročný proces pri vybavovaní cestovných 

príkazov. P. dekan informoval, že sa jedná o celouniverzitný predpis. 

- P. Mulík sa ďalej informoval o možnosti získania finančných prostriedkov na pracovnú cestu vopred, 

nakoľko vyúčtovanie pracovnej cesty a s tým súvisiacim vyplatením cestovných náhrad sa môže v čase 

natiahnuť. P. Kostolný upresnil, že sa jedná o preddavky a v tejto súvislosti sa opýtal, ako vopred je ich možné 

žiadať. P. dekan informoval, že nie je problém vystaviť cestovný príkaz s preddavkom, avšak upozornil na 

možné vrátenie preddavku. P. Malichová informovala, že pri žiadaní o preddavok jej v minulosti nebolo 

vyhovené. P. tajomníčka informovala, že zamestnanec má zákonný nárok na zálohu na výdavky v súvislosti s 



ubytovaním, cestovným a stravným, pričom toto nie je časovo obmedzené. Popísaný problém bude riešiť 

s rektorátom. 

- P. Uramová sa informovala, či je možné, aby boli zasadnutia Akademického senátu UNIZA dostupné naživo 

online. P. Tarábek a p. Varga uviedli, že sa o tomto v AS UNIZA nediskutovalo. P. Bachratý uviedol, že sa 

bude informovať. 

 

Úlohy: 

 

Aktuálne úlohy Zodpovedný Termín 

Vypracovanie prehľadného zoznamu voliteľných predmetov 

a počtov prihlásených študentov za posledné roky a jeho 

predloženie členom senátu. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Vypracovať štatistiky ohľadom praktických cvičení 

z matematiky a informovať o efektivite imatrikulačného testu. 

Zhodnotiť ohlasy učiteľov tohto predmetu. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Analyzovať koľko študentov z tých, ktorí absolvovali a z tých, 

ktorí neabsolvovali PS dokončí 1. ročník 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Urobiť štatistiku ako sa vyvíja štúdium u tých, ktorí boli 

prijatí na základe úspešného riešenia olympiád. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

 

 

V Žiline 6.3.2024 Zapísal: V. Olešnaníková 

 Schválil: M. Varga 


